
 
 

PRECS I PREGUNTES PLE ORDINARI 19/11/2020 
 

1) Sobre les mesures de prevenció en els grans comerços 
 

Diverses persones ens han fet arribar la seva preocupació envers l’afluència,           
l’aforament, les restriccions i les mesures de seguretat en els supermercats de grans             
dimensions de Riudoms. Vist que en alguns moments no es compleixen les mesures de              
seguretat, preguntem a l’Ajuntament de Riudoms: 
 

- S’ha rebut alguna queixa en aquest sentit? 
- S’ha fet algun requeriment a la direcció d’aquestes empreses per tal que es             

compleixin les mesures de distància, aforament i seguretat? 
 
En cas negatiu, preguem al govern de l’Ajuntament de Riudoms que faci un requeriment              
per escrit a aquests establiments per tal que es compleixin les mesures de seguretat i               
que un cop es faci, avisi a tots els grups del plenari. 
 

2) Sobre les ajudes a diferents sectors econòmics 
 

En les últimes setmanes s’han succeït diverses convocatòries d’ajudes de la Generalitat            
de Catalunya relacionades amb les restriccions de la COVID19 per a diferents sectors:             
hostaleria, estètica, autònoms.  
 
Es pot donar el cas que algunes de les empreses que son poden veure beneficiades no                
rebin la informació pertinent, per aquest motiu, preguem que: 

 
- L’Ajuntament de Riudoms mantingui actualitzat un espai a la web on s’inclogui la             

informació relacionada amb aquestes ajudes: enllaços, bases, terminis, etc.  
 

- Que l’Ajuntament de Riudoms informi a les persones i empreses potencialment           
beneficiaries d’aquestes ajudes mitjançant els canals oficials de l’Ajuntament de          
Riudoms i d’altres complementaris, com poden ser els grups de comunicació de la             
Taula de Comerç.  

 
 

3) Sobre l’organització d’actes de Nadal 
 

- Quina previsió s’està fent des de l’Ajuntament per preparar els actes de Nadal?  
 
Ja que la resposta a aquesta pregunta no tindria sentit rebre-la al gener, amb les festes                
passades, demanem que se’ns respongui avui.  
 



 
 

Sabem que l’equip de govern ja hi està treballant i demanem que ens faci partíceps la                
resta de membres del plenari. No entendrìem que, de nou, l’equip de govern es vulgui               
guardar fins a última hora el que té previst fer.  
 
Entre totes podem trobar solucions i aportar idees per intentar que aquestes festes es              
puguin celebrar de la millor manera, sempre mantenint les mesures que marquin les             
autoritats sanitàries.  

 
4) 25N: Sobre el compliment de la normativa respecte el Pla d’Igualtat 

 
Totes les empreses han de vetllar per la igualtat d’oportunitats de dones i homes en               
l’àmbit laboral i han d'adoptar mesures.  
 
En els darrers anys s’han fet diverses modificacions legislatives que afecten tant al             
sector públic com al sector privat. 
 
Segons el Reial Decret-llei 6/2019, d’1 de març, les empreses tenen l’obligació            
d’elaborar i aplicar un pla d’igualtat. I segons l’article 1.3. les empreses de més de 100                
persones treballadores i fins a 150 (com és el cas de l’Ajuntament) disposen d’un              
període de dos anys per a l’aprovació dels plans d’igualtat. Així doncs, l’1 de març del                
2021 l’Ajuntament hauria de tenir el Pla d’Igualtat registrat. 
 
Pel que fa a garantir la transparència retributiva, s’hi afegeixen les noves regulacions             
del Reial Decret 901/2020, de 13 d’octubre, pel qual es regulen els plans d’igualtat i el                
seu registre.  
 
De la mateixa data és el Reial Decret 902/2020, d’igualtat retributiva entre dones i              
homes. Segons aquest últim s’ha de tenir el registre de la bretxa salarial en un màxim                
de sis mesos.  
 
Per tot plegat: 
 

- En quin estat es troba l’elaboració del pla d’Igualtat i l’aplicació de les mesures              
que estableixen el RD 901/2020 i RD 902/2020? 
 

PREC: En cas que encara no s’hagi començat, demanem iniciar el procés de             
l’elaboració i aplicació d’un Pla d’Igualtat.  
 
PREC: En cas que encara no s’hagi començat, també considerem apropiat disposar            
d’un Protocol d’actuació en matèria d’assetjament i així ajustar-se al marc normatiu que             
obliga les empreses a prevenir i actuar davant de l’assetjament sexual, per raó de sexe               
o discriminatori. 



 
 

 
5) Sobre el menjador escolar 

 
Des del curs passat es va contractar la figura d’un nou coordinador per al menjador 
escolar.  
 

- Quina valoració es fa d’aquesta figura? 
- S’està elaborant una projecte de menjador on es detectin possibles millores i 

actuacions a fer? 
- De quin material disposen les persones de monitoratge per poder desenvolupar 

tallers i manualitats amb l’alumnat de menjador? Qui es fa càrrec del cost 
d’aquest material? 

 
Repetim un prec que vam fer al darrer Ple i que vam entregar per instància escrita: 
 
Atès que l’Ajuntament de Riudoms té previst delegar el servei del menjador escolar, que              
actualment es presta de forma directa, al Consell Comarcal del Baix Camp. 
  
Atès que aquesta delegació suposa allunyar de l’àmbit municipal la gestió i la             
contractació del servei i no considerem que aquest canvi sigui positiu en cap aspecte. 
 
PREC: Demanem la convocatòria extraordinària, el més aviat possible, de la Comissió            
d’Hisenda i Governació per tal que l’equip de govern expliqui l’estat de la qüestió i els                
motius pels quals s’està intentant delegar la gestió del servei de menjador a la resta de                
regidors i regidores del Consistori. 
 

6) Sobre l’acompanyament a les famílies en l’ús d’eines telemàtiques 
 
Arran de la implementació de l’estudi a distància en períodes de confinament s’ha             
detectat que hi ha famílies que tenen manca d'eines i poc domini d'ús de la tecnologia.  
 
PREC: Demanem que l'Ajuntament vetlli per resoldre aquestes mancances (material,          
formació, etc.) en coordinació amb els centres educatius. 
 

7) Sobre els talls de llum i baixades de tensió del Barri de Sant Antoni i Barri del                 
Colomer 
 
Algunes veïnes de la zona del Barri del Colomer i del Barri de Sant Antoni han patit talls                  
intermitents de llum o baixades de tensió en les últimes setmanes. Aquesta situació,             
que no és nova, és un seriós impediment per aquelles persones que fan teletreball des               
de les seves llars. Per aquest motiu, preguntem: 
 



 
 

- Quina és la situació d’aquesta problemàtica? Es coneix l’origen de les baixades            
de tensió o talls? Quin és?  

- De quin organisme depèn la solució d’aquesta problema?  
- S’ha informat als veïns afectats de la situació? 

 
PREC: Que el Govern Municipal continuï treballant en solucionar el més aviat possible             
aquesta problemàtica i que informi de la situació actual i la previsió de solució al veïnat.  

 
8) Sobre la senyalització de camins del terme municipal 

 
Les restriccions i el confinament perimetral municipal imposat pel Govern de la            
Generalitat durant els caps de setmana han comportat un augment de l’afluència i             
circulació de vianants que han de conviure amb els vehicles. 
 
PREC: Que l’Ajuntament millori la senyalització dels camins, especialment als elements           
relatius a la velocitat màxima permesa i a la presència de vianants. 
 

9) Sobre l’antiga caserna de la Guàrdia Civil 
 

L’antiga caserna (Avinguda de Reus) està en mal estat. Per aquest motiu, voldríem             
saber si: 

 

- S'ha fet algun tipus de requeriment al propietari o si s'ha realitzat algun tipus de visita                
per part dels Serveis Tècnics de l'Ajuntament per tal de comprovar que no representa              
un perill per als veïns?  

- En cas afirmatiu, quan es va fer aquest requeriment o visita? 
 

10) Sobre l’estat de les restes Romanes 
 
Fa un temps que les restes romanes estan plenes de deixalles, dona la sensació de               
deixadesa i incivisme.  
 
PREC: Demanem que es mantingui aquell espai cuidat, net i ben conservat. 
 

11) Sobre el Butlletí d’Informació Municipal 
 

PREC: Proposem al govern de l'Ajuntament de Riudoms que pengi en format digital el              
Butlletí tan bon punt es reparteix i el difongui, facilitant-ne també la seva lectura digital. 
 
Per exemple, fent una nova notícia al web municipal on es contingui una versió digital               
del BIM i que aquesta notícia es difongui per les xarxes socials institucionals.  
 



 
 

 
12) Sobre l’incompliment de la Llei de Transparència per part de l’Ajuntament de            

Riudoms 
 
La CUP ha entrat diverses instàncies a l’any 2019 i 2020 sol·licitant informació a              
l’Ajuntament de Riudoms.  
 
Algunes d’elles no han rebut resposta malgrat que han passat mesos i mesos. Això              
suposa un incompliment, al nostre parer, greu de la Llei de Transparència. 
 
Per això demanem que se’ns garanteixi de forma immediata una resposta a les 10              
instàncies presentades i de les quals no hem rebut resposta.  

 


